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TIL UDVALGET FOR FÆLLESSKAB, 
HEDENSTED KOMMUNE 
 

Hornsyld Idrætscenter er i øjeblikket i gang med en gennemgribende renovering af 

svømmehallen. Bestyrelsen har fra projektets start haft rådgiver koblet på, og der er taget 

prøver forud for at projektet skulle igangsættes og det er disse prøver, sammenholdt med 

besigtigelser der har resulteret i projektets omfang og pris på 24,8 mio. ekskl. moms. 

Desværre har der vist sig at være uforudsete udgifter i.fm. at 75% af promenadedækket skal 

skæres væk ned til kælderen. Dette skal ske pga. klor, vand og luft har haft fri adgang til 

armeringen i ventilationsgennemføringerne i 45 år. Armeringen er derfor enten helt væk, eller 

meget beskadiget. Ingeniøren vil derfor kun give garanti på arbejdet hvis dette laves nyt, og 

det beløber sig til 1,2 mio. ekskl. Moms. 

Det betyder, at vi nu ser ind i at skulle pille Regnskoven ned, da det er indeholdt i de 75% 

som nævnt ovenfor.  

Vi har undersøgt ved firmaet i Sverige som vi købte det af, og POCA (lokalt firma i 

Hedensted Kommune) som også arbejder med glasfiber, og de siger samstemmende, at det 

ikke kan pilles ned og sættes op igen. De anbefaler vi indkøber nyt grundet alderen på 

Regnskoven (17 år). Vi har indhentet pris på ny Regnskov og det beløber sig til 3 mio. ekskl. 

moms  

Det er næsten ikke til at bære, at vi måske ser ind i en genåbning af et total renoveret 

svømmehal og omklædningsfaciliteter, men på bekostning af Regnskoven. Det vil uden tvivl 

betyde tab i omsætningen i den offentlig åbningstid, da Regnskoven er et trækplaster, men 

det bliver også en stor forringelse for Bjerre Herreds Svømmeklub, som benytter 

Regnskoven til alle deres mindste svømmere til vandtilvænning, babysvømning, 

motorikøvelser, til at få varmen og til leg i slutningen af hver svømmetime.  
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Vi har som tidligere nævnt budgetteret med en buffer i projektet, men havde på ingen måde 

kalkuleret med yderligere 4,2 mio. ekskl. moms til udskiftning af promenadedæk og 

regnskov. Det er penge vi ikke har, nedlukningen koster os ca. 250.000 kr. om måneden i 

øjeblikket, og de penge vi havde på kistebunden, har vi allerede lagt i projektet, så vi har 

virkelig brug for jeres hjælp! 

Som bestyrelse i Hornsyld Idrætscenter anmoder vi om følgende: 

En forhøjelse af den kommunale lånegaranti på 5.276.000,00 KR. under samme 

forudsætninger som garantien udstedt af kommunalbestyrelsen d. 28.9.2022 

Vi vil som bestyrelse forpligte os på at sikre en tilbagebetaling så hurtigt som muligt, og vi er 

allerede i gang med at lave plan for fondsansøgning og projektbeskrivelse til brug for dette, 

så vi håber vi kan få pengene tilbagebetalt langt hurtigere end ansøgt, men vi ved af erfaring 

at fondsansøgning er lettere og hurtigere, når der er en startkapital med i projektet. Vi 

forventer at kunne start fondsøgningen umiddelbart efter vi har svar retur fra jer. 

Vi beklager meget, at denne anmodning kommer udover det tidligere ansøgte og bevilgede 

lån, men vi er simpelthen ikke i stand til at klare finansieringen selv på nuværende tidspunkt. 

Vi håber på jeres forståelse herfor, og vi stiller os gerne til rådighed for uddybende 

spørgsmål.    

 

MED VENLIG HILSEN 
 
BESTYRELSEN I  HORNSYLD IDRÆTSCENTER 
SØREN ØSTERGAARD FORMAND 


